

Klinische Pneumologie
Clinical Pneumology

Infektiologie und Tuberkulose
Infectiology and Tuberculosis

Übersichten

- 163** S. Mühlig, F. Petermann, K.-Ch. Bergmann
 Verbreitung der Non-Compliance bei Asthma-Patienten: Aktueller Forschungsstand und methodologische Probleme
- 177** S. Mühlig, K.-Ch. Bergmann, O. Twesten, F. Petermann
 Therapiemitarbeit bei ambulanten Asthmapatienten; Empirischer Vergleich der Compliance-Raten bei unterschiedlicher Operationalisierung der Medikamenten-Compliance
- 190** K.-Ch. Bergmann, S. Mühlig, F. Petermann
 Ethische Probleme der elektronischen Compliance-Messung bei Asthmapatienten
- 195** S. Ewig, H. Schäfer
 Lungenabszesse neu betrachtet

Tagungsbericht

- 202** D. Köhler
 Tagungsbericht „Update COPD“. Herbsttagung der Rheinisch-Westfälischen Vereinigung für Lungen- und Bronchialheilkunde. November 2000

Abstracts

- 207** E. Paditz
 Nichtinvasive nasale Maskenbeatmung im Kindes- und Erwachsenenalter

Reviews

- S. Mühlig, F. Petermann, K.-Ch. Bergmann
 Incidence of Non-Compliance in Asthma Patients. Update State of the Art in Research and Methodological Problems
- S. Mühlig, K.-Ch. Bergmann, O. Twesten, F. Petermann
 Therapy Compliance by Ambulatory Asthma Patients: An Empirical Comparison of Compliance Rates in Different Operationalisation of Drug Compliance
- K.-Ch. Bergmann, S. Mühlig, F. Petermann
 Ethical Problems of Electronic Compliance Assessment in Asthmatic Patients
- S. Ewig, H. Schäfer
 A New Spotlight on Pulmonary Abscesses

Meeting report

- D. Köhler
 Meeting Report „Update COPD“. Autumn Meeting of the Rhine-Westphalian Association for Pneumology and Respiratory Medicine. November 2000

Abstracts

- E. Paditz
 Noninvasive Nasal Mask Inspiration in Children and Adults